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Referat af skolebestyrelsesmøde 25.09.23 
 

 

 

 

 

 

Beslutningspunkter: 

 

Orienteringspunkter: 

 Dato: 25.09.2023  

Mødeindkaldelse  
 

Dagsorden 

Mødested 
 

Konferencen 015 
 
Trine leder mødet 
 

Medbring 
 

 

Skolebestyrelsesmedlemmer 
 

Forældrerep.: Laura Bertram, Lea Løbger, Thomas Laigaard, Anders 
Castenberg, Line Ame, Trine Ladegaard og Louise Nelin. 
Elevrep.: Esmeralda Sara Møbjerg Ansel-Henry, Astrid Poulsen Kollerup. 
Medarbejderrep.: Lisbeth Lebæk Jespersen og Lotte Hovej  
Ledelse: Rikke Pedersen, Iben Hansen og Niels Blok 

Tilstede 
 

Trine Ladegaard, Anders Castenberg, Esmeralda Ansel-Henry, Astrid 
Kollerup, Lisbeth Lebæk, Lotte Hovej. 
Ledelsen: Rikke Schultz Pedersen og Iben Hansen 

Afbud 
 

Laura Bertram, Line Ame, Lea Løbger, Louise Nelin, Thomas Laigaard, 
Niels Blok 

Ikke meldt afbud 
 

 

Referent 
 

Iben Hansen 

Indbudte  

Efterretning:  

Punkt 1.  
kl. 17.00-17.02 
 

Godkendelse af dagsorden  

Referat af punktet Godkendt, der bliver justeret undervejs pga det store mandefald. 

Punkt 2. 
Kl. 17.02-17.05 

Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde d. 17. august 2023 

Referat af punktet Godkendt 
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Punkter til drøftelse og beslutning: 

Punkt 3. 
Samlet for punkt 3-6 
Kl. 17.05-17.25 

Nyt fra elevrådet: Der er tur fredag, som den årlige tur, hvor årshjulet fastlægges. 
Det er besluttet at holde gallafest, d. 19/1 (fredag efter terminsprøver) 
 

Punkt 4. • Fra medarbejderne: 6. årgang har været på lejrskole, det gik rigtig godt. 

• Mellemtrinnet har haft SOME arrangement, det er et forældrearr., god ide at 
lærerne også deltager i dette. 

• Der er lidt udfordring ifht., læringsportaler, proceduren er ændret, det er lidt 
udfordrende. 

• Der er flere fagudvalgsmøder, hvilket er en god investering. 

• Der kommer på de kommende personalemøder fokus på ’den gode…..’  Første 
emne har været ’Den gode pause’. Det arbejdes der videre med. Der dannes 
grupper på tværs af trinene. 

 
 

Punkt 5. Fra formanden: Ikke noget fra formandsskabet. 
Ingen  
 

Punkt 6. 
 

Fra skolens daglige ledelse og KKFO, herunder klagesager: 
Sager vedr. enkeltpersoner (elevrepræsentanterne deltager ikke)   
 

• Referat af 
orienteringen: 

 

• Ansættelsesudvalget har besluttet at genopslå afdelingslederstillingen for at få et 
større og bredere ansøger felt.  

• Niels er fraværende. 

• I morgen er der afslutning på toiletkampagnen – lille elevråd har arbejdet med 
dette.  

• Årlig motionsdag: Indskolingen laver arr. Rundt på skolen. Mellemtrinnet lavet 
den mere ’traditionelle’ – Udskolingen har et specielt program. 

• Uge 40 er læseuge, der er forskellige ting på programmet. 

• Der er fokus fra kommunens side på ordentlige toiletforhold for eleverne 

• Der kommer nogen fra forvaltningen for at interview udskolingens elever og 
skoleleder omkring stamklasse-princippet. 

• Indskrivning processen med kommende børnehaveklasser går så småt i gang i 
næste uge. 

• Skemaerne skal justeres til efter efterårsferien. 

• ’Den gule dag’ skal der arbejdes med ’meddelsesbogen’ kommer på et senere SB 
– møde 

• I udskolingen skal der arbejdes med ’feed back’ samtaler på et kommende 
trinmøde. 
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Punkt 7. 
kl. 17.25-17.30 
 

Emne: Skolebestyrelsens mødekalender 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen har tidligere besluttet en mødekalender for skolebestyrelsesmøderne i 
dette skoleår. Det er nu opdaget at et af møderne er placeret i påskeferien. Derfor skal 
der besluttes en anden dato. Forslaget er, at mødet rykkes til d. 20. marts.  
 
Formål:  
Skolebestyrelsen beslutter endelig dato for det møde, som skal rykkes fra påskeferien. 
 
 
Ingen bilag  

Referat af beslutning Skolebestyrelsen beslutter, at mødet rykkes til d. 20/3. 

Punkt 8. 
kl. 17.30-17.35 
 

Emne: Fællesområdevise skolebestyrelsesmøde i forvaltningen 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen inviteres to gang om året til møde med de andre skolebestyrelser i 
området af forvaltningen til møder. Det er nu besluttet, at første fælles 
skolebestyrelsesmøde i området afholdes den 11. oktober 2023 fra kl. 17.00 til 19.00 for 
forpersonerne for skolebestyrelserne, mens mødet den 26. februar 2024 vil være for hele 
skolebestyrelsen. 
 
Formål:  
Da Laura Bertram, som er forperson i skolebestyrelsen ikke har mulighed for at deltage til 
mødet, bedes skolebestyrelsen drøfter og beslutte, hvem der deltager sammen med Lea 
Løbger til mødet.  
 
 
Ingen bilag 

Referat af beslutning Hvis der er en af de fraværende, der kan deltage, kan de melde sig hos Rikke.  

Punkt 9. 
Kl. 17.35-18.05 

Emne: Opfølgning fra skoleudviklingssamtalen  
 
Baggrund:  
D. 18. september afholdt den første skoleudviklingssamtale med forvaltningen. Her 
deltog Thomas Laigaard og Lea Løbger, som repræsentanter for skolebestyrelsen. Til 
skoleudviklingssamtalen blev skolens faglige resultater samt elevernes trivselsmåling 
præsenteret og drøftet. Hovedfokus for samtalen var elevtrivsel og hvordan vi kan styrke 
fællesskaberne i skolen. 
 
Formål:  
Lea og Thomas fremlægger deres tanker og opsamling fra skoleudviklingssamtalen for 
skolebestyrelsen, så centrale temaer kan bringes ind i skolebestyrelsens kommende 
arbejde. 
 
Bilag: ingen 
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Referat af beslutning Spændende møde, gode indsigter fra trivselsmålingen. Gode snakke i grupperne. 
Eleverne bød rigtig godt ind. 
God form, hvor der var arbejde i mindre grupper.  
Aftaler: 
Der skal reflekteres over de faglige resultater i de skriftlige prøver 
Der skal kigges på overgange.  Herunder en evaluering af skolepædagogmodellen. 
Medbestemmelse – få tydeliggjort hvornår der er medbestemmelse. 
 
Nu skal der findes processer/procedurer for det videre arbejde med aftalerne. 
Der skal undersøges/afdækkes før de endelige proces sættes i værk. 
  

Punkt 10. 
Kl. 18.05-18.35 

Emne: Prioritering af principarbejdet 
 
Baggrund:  
Sidste skolebestyrelsesmøde blev det besluttet, at i forhold til arbejdet med 
udarbejdelses af principperne, så er målet at blive færdig med nedenstående principper i 
løbet af efteråret:  

• Lektier og Hjemmearbejde.  

• Undervisningsorganisering 

• Klassesammenlægning 

 
Desuden vil skolebestyrelsen går i gang med Klassedannelse i børnehaveklasse. 
 
Formål:  

Skolebestyrelsen drøfter og endelig beslutter skolebestyrelsens principarbejde dvs. på 
hvilke møder de forskellige principper tages op og hvilke andre temaer 
skolebestyrelsen vil arbejde med. Skolebestyrelsen har allerede besluttet, at den på 
skolebestyrelsens årlige seminar vil gennemgå og drøfte den nationale trivselsmåling. 
 
Bilag 1: Styrelsesvedtægt side 6 link her 
 

Referat af drøftelse 
og evt. beslutning 

Punktet udskydes til næste møde. 

Punkt 11. 
Kl. 18.35-18.50 

Emne: Tilbagemelding fra KKFO omkring mobilprincippet 
 
Baggrund: Skolebestyrelsen har vedtaget et princip for mobiltelefoner. Dette er 
gældende for både skoledelen og KKFO-delen. 
På det sidste møde blev det kort drøftet, at der var forskellige problematikker i forhold til 
KKFO’en. 
 
Formål: 
KKFO-ledelsen fremtæller status og udfordringerne for implementeringen af princippet. 
Skolebestyrelsen drøfter KKFO’ens tilbagemelding. 
 
Bilag: Ingen 
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Referat af drøftelse 
og evt. beslutning 

KKFO’ en er fortaler for princippet, dog tjekkes der ikke om der ligger en telefon slukket i 
tasken. Hvis vi opdager brug af den, gør vi som vi altid har gjort, taler med barnet og 
forældrene, om at de ikke må kommunikere ad den vej. Princippet har også været drøftet 
i forældrerådet, som også bakker op om princippet og måden at håndtere det på i 
KKFO’en. De vil lave et skriv til skolebestyrelsen omkring dette. 
Mht spilletid: Kat. Frit har på et personalemøde, drøftet spilletid generelt, bl.a. på 
baggrund af de seneste tids debat og forskning på børns brug af digitale medier. Det blev 
besluttet, at at spil på egne devices stoppes og der må kun spilles på ex. Wii og generelt 
så kan ipad mm bruges til pædagogiske formål sammen med en voksen. 
Randbøllen skal have samme debat start oktober. 
Valhal har fortsat ingen spilletid overhovedet. 

Punkt 12. 
Kl. 18.50-19.10 

Emne: Tilsyn på princip for trivselsforældrene 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen har vedtaget et princip for trivselsforældrene. Formålet med 
trivselsforældrene er: 
• At styrke klassens trivsel, fællesskab og samarbejde.  
• At fremme dialogen mellem forældre og personale i den enkelte klasse.  
• At fremme samarbejdet i klassens forældregruppe.  
• At styrke dialogen mellem skolens klasser, skolebestyrelsen og skolens ledelse.  
 

Særligt for 7.-9. årgang: I udskolingen danner 1-2 forældre fra hvert basishold et 

forældreråd for årgangen på samme måde som eleverne danner et årgangsråd. Dette 

forældreråd har i princippet de samme opgaver som trivselsforældrene, men deres 

aktiviteter skal primært understøtte sammenhængskraften på tværs af årgangen med 

sociale arrangementer, som fx årgangsfester. De kan også tage initiativ til arrangementer 

for forældre og elever, som understøtter fælles viden og dialog om fx sociale medier, 

rusmidler og andre problematikker, de oplever i forbindelse med deres store børn. Og 

endelig tilrettelægger forældrerådet et arrangement for elever, forældre og personale i 

forlængelse af den formelle dimissionsfest, som skolens ledelse tilrettelægger og 

gennemfører. 

Skolebestyrelsen har tidligere udarbejdet inspirationsmateriale til trivselsforældrene. 

Dette materiale er ikke udsendt, da det ikke er endelig godkendt i skolebestyrelsen. 

 

Formål: 

Skolebestyrelsen ønsker at føre tilsyn med princippet. Skolens ledelse og medarbejdere 

orienterer skolebestyrelsen om, hvordan der arbejdes ud fra princippet i dagligdagen. 

Skolebestyrelsen drøfter tilbagemeldingen og evt. beslutter, om der skal være et 

yderligere fokus på dette princip. 

Desuden drøfter skolebestyrelsen inspirationsmaterialet og beslutter, hvordan 

skolebestyrelsen vil arbejde videre med dette og udarbejde et endeligt materiale 

 
Bilag 2 Princip for trivselsforældre (Fælles filer på Aula) 
Bilag3 Udkast til inspirationsmateriale til trivselsforældrene – eftersendes i slutningen af 
ugen 
 

Referat af beslutning Der er ikke modtaget mange tilbagemeldinger fra klasserne. 
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Da der ikke mange tilbagemeldinger så det foreslås at punktet tages på dagsordenen 
igen, når Lea, som har lavet et stort arbejde om hvad man kan lave som trivselsforælder, 
er til stede.  
Der er størst udfordringer i udskolingen i forhold til trivselsforældrenes opgave, som skal 
tænkes på tværs af årgangen. 

Punkt 13.  
kl. 19.10-19.30 
 

Emne: Planlægning af seminar 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen afholder seminar d. 25. oktober. Det overordnede temaet er elevtrivsel. 
Skolebestyrelsen besluttede på sidste skolebestyrelsesmøde, at planlægningsudvalget er: 
Lea, Thomas, Trine og Rikke. 
På sidste skolebestyrelsesmøde blev det besluttet, at de endelige undertemaer skal 
besluttes på dette skolebestyrelsesmøde med afsæt i de opmærksomhedspunkterne fra 
skoleudviklingssamtalen. 
 
Formål:  

Skolebestyrelsen drøfter og endelig beslutter undertemaerne til seminariet. 
 
Bilag ingen 

Referat af beslutning Det vedtages, at seminariet også indeholder et alm. skolebestyrelsesmøde.  
Planlægningsgruppen kommer med et oplæg til dagen. 

Punkt 14. 
Kl. 19.35-19.40 
 

Emne: Lærerens dag d. 5. oktober 
 
Baggrund: 
Lærerens dag markeres hvert år landet over d. 5. oktober. Dette gjorde skolebestyrelsen 
sidste år. Hvilket var en stor succes. Her dukkede mange elever og forældre op og flagede 
medarbejderne ind om morgenen. 
 
Formål: 
Skolebestyrelsen drøfter om den vil markere lærerens dag og hvordan. 
 

Referat af beslutning Det blev drøftet, og der blev lagt planer. Dagen markeres og der udsendes en besked til 
alle forældre. 

Punkt 15. 
kl. 19.40-17.45 
 

Emne: 3. prognose 
 
Baggrund: 
Skolebestyrelsen har vedtaget et budget. Skolebestyrelsen orienteres om 3. prognose for 
budgetåret 2023. 
 
Formål: 
Skolens ledelsen orienterer kort omkring status for prognose 3. Der er endnu ikke 
modtaget nogen skriftlig prognose fra Administrativt Fællesskab, hvorfor det kun er en 
kort orientering og punktet endelig behandles på næst kommende 
skolebestyrelsesmøde. 
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Punkter til kommentering/drøftelse: 

 

 

 

Referat af beslutning Skolens ledelse orienterede kort om status for arbejde med prognosen. Der er blevet 
lavet tilrettelser af budgettet frem til årsskiftet. Hvis vi havde fulgt budgettet, ville skolen 
komme med et underskud på 250.000 kr. og KKFO’en et underskud på 125.000 kr.  Begge 
budgetter blev tilrettet, så vi kommer ud af året med et 0. 
Det besluttes, at på kommende skolebestyrelsesmøde vil skolebestyrelsen se på den 3. 
prognose, som Administrativ Fællesskab vil fremsende inden efterårsferien. 

  

Punkt 16. 
kl. 19.44-17.55 
 

Genopslag til mellemtrinslederstillingen 
 
Baggrund: 
Der skal ansættes en ny mellemtrinsleder. Der har været opslag, men 
ansættelsesudvalget har besluttet, at det genopslåes. 
Skolens ledelse orienterer omkring dette. 
Desuden orienteres om nye datoer for ansættelsessamtalerne.  
 
Formål: 
Skolebestyrelsen drøfter, om det tidligere ansættelsesudvalg fortsætter eller om der skal 
vælges nye til ansættelsessamtalerne, da tidspunkterne ændres. 
 

Referat af 
beslutningen 

Første samtale i uge 46 – anden samtale i uge 48. 
Trine vil gerne deltage. Lea og Thomas spørges om der er en af dem der kan/vil deltage. 

Punkt 17.  
Kl. 19.55-20.00 
 

Kommende punkter og evt. 
 
Skolebestyrelsen drøfter ønsker, prioriteringer og justeringer i forhold til de 
kommende møder  
 
 

Referat • Tilsyn med princip for trivselsforældre 

• 3. prognose 

• Prioritering af principarbejdet 
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